
Antsla Vallavolikogu
EELARVE- JA MAJANDUSKOMISJONI KOOSOLEKU PROTOKOLL

Antsla 9. aprill 2019 nr 4

Algus kell 15.00, lõpp kell 18.00.

Koosoleku juhataja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees 
Protokollija: Helle Savi, volikogu sekretär-registripidaja

Osa võtsid komisjoni liikmed: Merike Prätz, Veiko Haugas, Margus Klaar, Lehar Neve,  Rando 
Treimuth, Tiit Tõnts, Raivo Vallner, Helen Vettik ja Aivo Värton. 

Koosolekule kutsutud: vallavanem Avo Kirsbaum, abivallavanem Kurmet Müürsepp, 
majandusnõunik Rain Ruusa ning volikogu liikmed Kadri Hillak, Lea Jõevere ja Evelyn Tõniste.

Merike Prätz: Ettepanek on päevakorda juurde võtta:
- Kinnisasja omandamine (tee maa omandamine)

Kinnitati 8. punktiline päevakord.

PÄEVAKORD:

1. Nõusoleku andmine maa tasuta võõrandamiseks Eesti Vabariigile
Ettekandja: Ester Hommik, maa- ja planeeringute spetsialist

2. Vallavara tasuta kasutusse andmine
Ettekandja: Rain Ruusa, majandusnõunik

3. Kinnisasja omandamine (tee maa omandamine)
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem

4. Antsla valla ja Urvaste valla ühinemislepingu muutmine

5. Valla ametiasutuse koosseisude arutelu

6. Antsla valla 2019. aasta investeeringute hetkeseis
Ettekandjad: vallavalitsuse esindajad

7. Haridusasutuste töötajate puhkusetasude väljamaksmise arutelu 

15.15 saabus koosolekule Lehar Neve



1. Nõusoleku andmine maa tasuta võõrandamiseks Eesti Vabariigile

Ettekandega esines majandusnõunik Rain Ruusa. 
Maanteeamet esitas 19.03.2019 taotluse Antsla valda läbivate teede rekonstrueerimiseks vajalike 
Antsla valla munitsipaalomandis olevate maade, asukohaga Antsla vald Kobela alevik ja Antsla 
linn, tasuta võõrandamiseks Eesti Vabariigile.
Tegemist on nelja maatükiga:
- Mäeotsa tee (kinnisturegistriosa nr 9401950, katastritunnus 14301:001:0496, maaüksuse pindala 
1932 m2, sihtotstarve transpordimaa 100%), maaeralduse ligikaudne pindala 71 m2;
- Metsa põik 2 (kinnisturegistriosa nr 9502550, katastritunnus 14301:001:0450, maaüksuse pindala
2353 m2, sihtotstarve transpordimaa 100%), maaeralduse ligikaudne pindala 98 m2;
- Kasesalu (kinnisturegistriosa nr 2928341, katastritunnus 14401:004:0055, maaüksuse pindala 
9565 m2, sihtotstarve üldkasutatav maa 100%), maaeralduse ligikaudne pindala 476 m2;
-  Nässmõisa järv (kinnisturegistriosa nr 5804250, katastritunnus 14301:001:0304, maaüksuse 
pindala 62573 m2, sihtotstarve veekogude maa 85%, üldkasutatav maa 15%), maaeralduse 
ligikaudne pindala 51 m2.

Toimus arutelu. 
Komisjoni liikmetes tekitas küsimusi Metsa-põik teenindamiseks planeeritav ala.

Komisjoni liikmed tegid ettepaneku, volikogu istungiks lisada Metsa-põik 2 osas täpsustav selgitus
vastavalt projektile. 
Komisjoni liikmed kiitsid otsuse eelnõu heaks ja tegid ettepaneku, esitada otsuse eelnõu 
volikogule arutamiseks ja vastu võtmiseks.

15.20 saabus Evelyn Tõniste

2. Vallavara tasuta kasutusse andmine

Ettekandega esines majandusnõunik Rain Ruusa. 
Linda kultuuri- ja vabaharidusselts MTÜ on esitanud taotluse, mille kohaselt soovib tasuta  
kasutamiseks ruume, asukohaga Antsla vald Kobela alevik Kesk tn 9 (Linda Raamatukogu). 
Ruumide kasutamise eesmärk on kogukonnale suunatud tegevuste mitmekesistamine. 
MTÜ-l on plaanis soetada nendesse ruumidesse õmblusmasinad, pesumasinad, kohviaparaadid. 
Ruume soovitakse 0 rendiga. Kommunaalkulud kaetakse vastavalt lepingus kokkulepitule.
Leping soovitakse sõlmida tähtajaga 10 aastat ja võimalusega leping lõpetada varem, kui selleks 
peaks tekkima vajadus. 

Toimus arutelu. 

Raivo Vallner: Ettepanek on, et taotleja tuleks volikogu istungile ja räägiks, millised plaanid tal on.
Volikogu liikmetel on siis võimalus küsimusi esitada. Volikogu materjalide juurde lisada MTÜ 
taotlus, et volikogu liikmed näeksid äriplaani.

Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada otsuse eelnõu volikogule arutamiseks. 

15.35 saabus Aivo Värton

3. Kinnisasja omandamine



Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp.
Antsla Vallavolikogu 20.03.2018. a otsusega nr 41 kinnitati teehoiukava 2018-2020, mis näeb ette 
Madissoo tee rekonstrueerimise 2019. aastal. Madissoo teest kuuluvad valla omandisse teelõigud 
Madissoo tee T4 ja Madissoo tee T6. Madissoo tee T3 omanik teostas 2001. a kinnistu jagamise. 
Vallavalitsuse ettepanekul moodustati eraldi teemaa katastriüksus ostmise eesmärgil. Kinnisasja 
omandamine toimub maaomanikuga kokkulepe alusel. 
Vallavalitsus teeb ettepaneku, omandada kinnistusraamatu registriosas nr 1614241 registreeritud 
„Madissoo tee T3“ katastriüksus nr 14301:002:0252, sihtotstarve transpordimaa 100%, pindala 
2124 m² , asukohaga Antsu küla Antsla vald Võru maakond.

Toimus arutelu. 

Komisjoni liikmed kiitsid otsuse eelnõu heaks ja tegid ettepaneku esitada otsuse eelnõu volikogule
arutamiseks ja vastu võtmiseks. 

4.  Antsla valla ja Urvaste valla ühinemislepingu muutmine

Ettekandega esines komisjoni esimees Merike Prätz. 
Volikogu istungil tegime protokollilise otsuse ühinemislepingu muutmiseks. 
Erinevaid küsimusi arutades oleme teinud järgmised ettepanekud:
1. muuta Antsla valla ja Urvaste valla ühinemislepingu punkti 7.6.1 ja sõnastada see järgmiselt: 
„7.6.1 Raamatukogu põhiteenust osutatakse Antsla linnas, Haabsaares, Kuldres, Kobelas, Tsoorus 
ja Urvastes”. 
Selline punkt annab meile võimaluse Vaabina raamatukogu tegevus koondada, kuna ei leia enam 
inimeste poolt kasutamist.  
Aivo Värton: Meil on veel kaks raamatukogu, milliste tegevuse jätkamine on küsitav. Järsku 
peaksime punkti sõnastama nii, et nt 2 aasta pärast saaksime vajadusel lõpetada ka nende tegevuse.
Merike Pärtz: Praegu on meie eesmärk, et Haabsaare ja Urvaste raamatukogu jätkavad oma 
tegevust. 
Punkt 7.6.1. võimaldab teha tulevikus jätkuvalt ümberkorraldusi.
Tiit Tõnts: Mida on mõeldud põhiteenuse all?
Merike Prätz: Mõiste põhiteenus tuleneb Rahvaraamatukogu seadusest.
Evelyn Tõniste: Palun volikogu liikmetele seletuskirjas lahti kirjutada mõiste „põhiteenus” ja mis 
muutub raamatukogude lahtioleku aegades. 
Raivo Vallner: Vallavalitsusel teha analüüs ja tulla uuesti komisjoni, et selgitada kuidas hakkavad 
raamatukogud toimima. 
Merike Prätz: Kõigepealt muudame ühinemislepingu ära ja siis tuleme uue struktuuriga välja. 

2. muuta Antsla valla ja Urvaste valla ühinemislepingu punkti 7.7.1 esimest lauset ja sõnastada see
järgmiselt:
„7.7.1 Tööd jätkavad kõik kultuurimajad asukohaga Tsoorus, Antslas ja Uue -Antslas”. 
Merike Prätz: Kuna plaanis on viia kultuuriasutused ühise juhtimise alla, siis punktis 7.7.1 toodud 
sõnastus lubab seda teha. Otsuse seletuskirja täiendada vastavalt. 

16.00 lahkus Tiit Tõnts

5. Valla ametiasutuse koosseisude arutelu

Merike Prätz: Koosseisude teema komisjonis arutusele võtmise tingis volikogu liikme Margus 
Klaar ettepanek, kaotada Antsla valla ametiasutuse struktuuris majandusspetsialist täitmata 



ametikoht ja taastada ehitusspetsialisti ametikoht. Seoses suurte ehitustöödega oleks Antsla vallal 
vaja just erialast spetsialisti. Samuti väheneks siis maa- ja planeeringute spetsialisti ning 
majandusnõuniku töökoormus ja nad saaksid tegeleda oma valdkonnaga. 
Viimasel haridus- ja kultuurikomisjoni koosolekul, kus osalesid haridusasutuste juhid, selgus, et 
kuna Haridusministeeriumiga on suhtlemist vähe, siis haridusspetsialisti järele vajadust ei tunta. 
Samas soovivad koolijuhid, et vallas töötaks projektikirjutaja, kes kirjutaks projekte ja tegeleks 
projektiga kuni aruandluse valmimiseni. 
Avo Kirsbaum: Ehitusalased tööülesanded on vallamajas jagatud majandusnõuniku, 
abivallavanema ning maa- ja planeeringute spetsialisti vahel.
Projektikirjutaja peaks olema multifunktsionaalne, kes kirjutaks nii haridusalaseid, kui ka 
ehitusprojekte. Aga sellise inimese leidmine ei ole lihtne. Siiani oleme teenust sisse ostnud. 
Isiklikult ma inimesi tööle juurde ei võtaks.
Evelyn Tõniste: Kui teenust ostetakse sisse, siis sellest tuleks informeerida ka kooli juhte.  

Komisjoni liikmed Aivo Värton, Lehar Neve, Veiko Haugas ja Evelyn Tõniste toetasid Margus 
Klaar ettepanekut, et ehituspetsialist on tarvis tööle võtta, et tööd edeneksid. Olemasolevad 
töötajad ei jõua ehitustegevusega kaasnevaid töid ära teha. Planeerida 2020. aasta eelarvesse 
ehitusspetsialisti ametikoht ja töötasu. 
Raivo Vallner: Struktuuri koostamine on vallavalitsuse pädevus. Komisjoni liikmed ja volikogu 
liikmed ei saa sekkuda.
Merike Prätz: Vallavanem analüüsib ettepanekuid ja kui leiab, et struktuur vajab muutmist, siis 
esitab struktuuri muudatuse volikogule.

6. Antsla valla 2019. aasta investeeringute hetkeseis

Avo Kirsbaum, Rain Ruusa ja Kurmet Müürsepp tutvustasid suuremaid investeeringuid:
- Maanteeameti projekt;
- Esmatasandi Tervisekeskus;
- Antsla Gümnaasiumi C-korpuse renoveerimine;
- kergliiklustee Antsla-Kraavi investeeringu seis;
- kergliiklustee Uue-Antsla investeeringu seis;
- vee- ja kanalisatsiooni investeeringud;
- valla teede investeeringud;
- SW Energia küttetrass;
- Antsla Tarbijate Ühistu kauplusehoone ehitus;
- Urvaste Seltsimaja radiaatorid on paigaldatud, katel töötab ja maja on soe;
- MTÜ Kaksküla projekt Uue-Antsla Rahvamajas valmib aprillikuu lõpuks.

7. Haridusasutuste töötajate puhkusetasude väljamaksmise arutelu

Komisjoni esimees Merike Prätz tutvustas korda, mille alusel makstakse välja haridustöötajate 
puhkusetasud ja millised probleemid seoses sellega kaasnevad, kui maksta puhkusetasu 56 päeva 
eest korraga või kahes osas.
Komisjoni liikmed leidsid, et inimesel peab olema võimalus valida, kuidas ta oma puhkusetasu 
saada soovib, kas korraga või kahes jaos. 
Komisjoni liikmed tegid ettepaneku, et puhkusetasu maksta vastavalt kokkuleppele. 

//allkirjastatud digitaalselt// //allkirjastatud digitaalselt//
Merike Prätz Helle Savi
komisjoni esimees protokollija


